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 Skupina No Name zaplnila 

Starou poštu o Svátku sousedů 

 Foto : Jan Jech

.
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CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

1/31/2 1/4

A4
A4 A4 A4

1/8
A4

1/16
A4

1/6
A4

Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.

Ceník je platný od 1.1.2016
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SLOVO STAROSTY

Když se pak podívám do jiných 

městských částí, kde často 

panuje silné napětí mezi 

znesvářenými  skup inami  

zastup i te lů ,  resp.  s te jně 

znesvářenými  skup inami  

občanů, musím říct, že chápu, 

že v některých místech politika 

přitahuje buď lidi neschopné 

a n e b o  n a o p a k  t y  

všehoschopné. Vytrácí se chuť 

pracovat a maximalizuje se touha po přežití a zisku. 

Chápu, že si mnozí z mých kolegů zaslouží ostrou kritiku. 

Jen je třeba po hříchu dodat, že do vypjaté atmosféry plné 

hněvu se nové tváře zrovna nepohrnou. Nebudou chtít 

zažívat to, co jejich předchůdci. A když už se rozhodnou 

do politiky vejít, bude to s předsudky a obranným štítem 

proti všem a všemu. Cesta, která nikam nevede je 

špatnou cestou. Pojďme proto zkusit zmírnit některé 

negativní projevy, které my Češi umíme tak dobře,                      

a zkusme je nahradit vyšší mírou porozumění. Mnohdy 

stačí jen zvednout telefon a zeptat se. Věci, které se zdají 

být nesmyslné svůj smysl třeba najednou dostanou. Jen 

to zkusit.

Pokud jste to dočetli až sem, musím před vámi smeknout 

a zároveň vás ujistit, že tohle není moje stížnost na vás,  

na Běchovičáky. Chtěl jsem jen naznačit, že jsem rád, že 

pro vás mohu 14 let pracovat, a že vím, jak komplikované 

to může být pro starostu jinde. Že jsme spolu ušli ohromný 

kus cesty, a že to pořád stojí za to.

Děkuji za spolupráci, vaši energii a porozumění.

Ondřej Martan,

váš starosta 

Milí Běchovičáci,

když každý měsíc hledám inspiraci pro svůj text do slova 

starosty, čerpám často z osobních zážitků nebo 

zkušeností svých blízkých a přátel. I mezi starosty 

pražských městských částí mám řadu přátel. Někteří 

slouží i déle než 20 let svým občanům mají stále co 

předat. Jiní se svůj úřad učí první volební období a každý 

den se snaží lépe porozumět vztahům v naší společnosti. 

Práce s tarosty  je  rozmani tá .  Možná jedna                           

z nejrozmanitějších, které společnost nabízí. Krom jistého 

vlivu máte možnost být u toho, když se odehrávají ty 

nejdůležitější okamžiky vašeho města či obce. Když se "to 

povede" máte na chvilku vyhráno. Když ne, dostanete              

"po tlamě". Stav věci, který je naprosto běžný v jakémkoli 

odvětví, oblasti, skupině, prostě v celé společnosti. Více 

ale než kde jinde se, ale starosta stává hromosvodem 

lidské zloby za nefunkční úřady. A je to logické. Stává se 

symbolem vládnoucí garnitury a musí si sakra dobře 

rozmyslet, co bude říkat k citlivým tématům. V mnoha 

ohledech se stává soudcem a zároveň mediátorem sporů. 

V jisté nadsázce lze říct, že na něm leží vše, co se v obci 

stane.

Letos v říjnu tomu bude 14 let co pracuji jako starosta                   

u nás v Běchovicích. Za tu dobu jsem si prošel asi tou 

nejlepší školou kompromisu, polykání nadávek i přijímání 

složitých výzev. Výzvou ze všech nejsložitějších se pak 

stala ta s názvem „Nevyhořet”. Neztratit chuť hledat cestu               

a nabídnout ji ostatním. Mít dost síly ji prosadit, a ještě 

více k přijetí jejího odmítnutí. Nebát se polemiky                        

na nepříjemná témata a být schopen přijmout bolestivou 

prohru. Je toho mnoho a mnohdy ne vždy příjemného.                

I přes to mě to pořád baví a motivuje.

A proč to vlastně všechno píšu?

Ne každý starosta má tu kliku, že může pracovat                        

v Běchovicích. Za posledních 14 let ušly Běchovice 

obrovský kus cesty. Nemluvím o tom, co se postavilo, ale 

o tom, jaké máme mezi sebou vztahy. Možná mi to někdo 

brzy nacpe zpátky do chřtánu, ale mám pocit, že spolu lidé 

mnohem více mluví. Sousedé se rádi potkají na Svátku 

sousedů. Na startu Běchovické desítky se sejdou i ti, kteří 

normálně moc nesportují jen proto, aby si běh zažili                    

s přáteli. Po 14 letech mám prostě pocit, že umíme lépe 

mluvit  o důležitých věcech a tím i předcházet spoustě 

nedorozumění.
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Na svém 74.  jednání dne 25.8. 2021 mimo jiné Rada 
MČ projednala:

Na svém 75.  jednání dne 8.9. 2021 mimo jiné Rada 
MČ projednala:

ź návrh na schválení Programu podpory kultury a sportu              
na území MČ Praha – Běchovice pro rok 2022 (grantový 
program).;

ź výsledek kontroly hospodaření příspěvkové organizace 
Základní škola Praha – Běchovice – rok 2021;

ź návrh na otevření 5. třídy v Mateřské škole Čtyřlístek 
Praha – Běchovice;

ź návrh na zrušení zadávacího řízení na veřejnou zakázku 
s názvem „Zpracování PD – Zastávka Běchovice-střed 
pro linky S49 a S71, DÚR+IČ“;

ź návrh na uzavření Smlouvy o dílo na zajištění prací 
spojených s údržbou majetku, veřejné zeleně a veřejných 
prostor ve správě městské části s Pavlem Vackem

ź návrh na uzavření Smlouvy o výpůjčce části nebytových 
prostor v jednotce 2/181 v budově čp. 2 v ulici Mladých 
Běchovic; 

ź návrh na uzavření Dodatku č. 2 k objednávce                     
č. 259/OESM/2019 – rekonstrukce oken v objektu čp. 1;

ź návrh rozpočtu kulturní akce – Svátek sousedů 2021;
ź návrh na uzavření kupní smlouvy mezi MČ Praha – 

Běchovice a MČ Praha 14 na nákup vozidla EGHOLM 
2100, typ PFZ 001 – pracovní stroj samojízdný – 
komunální nosič;

ź návrh na vydání stanoviska k prodeji části pozemku 
parc.č. 1276/1, k.ú. Běchovice, společnosti ELSY spol.               
s r.o.;

ź žádost o dotaci z rozpočtu MČ Praha – Běchovice na rok 
2021 pro SEMIRAMIS z.ú.;

ź návrh na souhlas s výjimkou z místní úpravy provozu                
na pozemních komunikacích;

ź návrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu s názvem „Instalace FVE na budovu ÚMČ Praha 
– Běchovice“;

ź návrh vypořádání závazků a pohledávek se společností 
Cubespace s.r.o.;

ź žádost o snížení ceny pronájmu pozemku, na kterých jsou 
umístěny stánky nebo stavby souvisejících s podnikáním 
(prodejní stánky);

ź návrh na částečnou revokaci usnesení RMČ č. 24/072/21 
– ceník pronájmu pozemků;

ź návrh na vyjádření podpory pro zlepšení dostupnosti 
zdravotních služeb v oboru gynekologie a porodnictví              
v Městské části Praha – Běchovice;

ź žalobu o zaplacení bezdůvodného obohacení za užívání 
pozemků ve vlastnictví žalobce Miloslava Štěpána;

ź návrh na souhlas s návrhem zadávací dokumentace                
pro veřejnou zakázku s názvem „Zpracování PD – Bytové 
domy Do Panenek II.“;

ź návrh na souhlas s posunutím termínu splatnosti 
dlužného nájmu;

ź návrh na uzavření Smlouvy o nájmu části pozemku parc. 
č. 727, k.ú. Běchovice;

ź návrh Rozpočtového opatření č. 18/21 – úpravy rozpočtu 
2021;

ź návrh na poskytnutí příspěvku Mateřské škole Čtyřlístek 
Praha – Běchovice;

ź návrh Dodatku č. 4 k Dohodě o předání movitého majetku 
k hospodaření příspěvkové organizaci Mateřská škola 
Čtyřlístek Praha – Běchovice;

RADA MČ PRAHA - BĚCHOVICE

ź návrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky v nemovitosti č.p. 575, Praha – Běchovice, byt č. 
19–1. prodloužení;

ź žádost o podnájem pozemků parc. č. 1230/8 a 1230/9, 
k.ú. Běchovice;

ź stanovisko ke směně – prodeji pozemků;
ź návrh aktualizace Směrnice pro nakládání s osobními 

údaji;
ź návrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 

rozsahu (VZMR) s názvem „Využití srážkových vod – 
areál Stará pošta“;

ź návrh na souhlas s opravou topného systému                          
v tělocvičně Sportovního centra Richtrova 536;

ź návrh na souhlas s demolicí garáže na pozemku parc.č. 
1394 v k.ú. Běchovice;

ź návrh výběru dodavatele úprav Územní studie;
ź návrh na vypořádání závazků a pohledávek se 

společností Cubespace s.r.o.;
ź návrh programu 16. zasedání Zastupitelstva MČ Praha – 

Běchovice dne 22.9.2021;
ź návrh dodatku č. 3 k servisní smlouvě multifunkčního 

kopírovacího stroje bizhub C224;
ź návrh na uzavření smlouvy o zprostředkování vystoupení 

skupiny Olympic na kulturní akci „Pálení čarodějnic 
2022“;

RNDr. Soňa Beroušková
             tajemnice ÚMČ

ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE
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ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE 

POŘADOVÉ ČÍSLO 1.

Úřad Městské části
Praha - Běchovice 

Vám oznamuje, že 

Děkujeme za pochopení.

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ

v pátek 8.10.2021

bude úřad 
z důvodu konání voleb
pro veřejnost uzavřen.

ÚMČ Praha - Běchovice

Českobrodská 3
190 11 Praha 9

+ 420 281 028 611

podatelna@praha-bechovice.cz

.........................................................................................

.........................................................................................

..........................................................................
 

@

Úřední hodiny:
Pondělí 8-12  13-17
Středa   8-12  13-18
Pátek    8-12

KONTEJNERY NA BIO - VOK
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ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE

!!!!!!!!!!!!!  ZMĚNA ČASU   !!!!!!!!!!!!!!!
v 10:00 hodin u sochy T.G. Masaryka

Program podpory kultury a sportu 
na území MČ Praha-Běchovice 

pro rok 2022
(grantový program)

Městská část Praha-Běchovice (dále jen „MČ Praha- Běchovice“) poskytuje ze svého rozpočtu v souladu se 
zákonem č. 131/2000 Sb. o hlavním městě Praze a zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů dotace na činnost a akce v oblasti kultury a sportu (dále jen „granty“).  MČ Praha-
Běchovice poskytuje granty především za účelem vytvoření podmínek pro uspokojování potřeb svých 
občanů a podpory rozvoje občanské společnosti.
Grantový program pro rok 2022 schválila Rada MČ usnesením č. 2/074/2021 dne 25.8.2021 s tím, že 
předpokládaný objem finančních prostředků vyčleněných v rozpočtu bude ve výši 350.000,- Kč. 
Dotaci lze poskytnout na základě žádosti o jejím poskytnutí prostřednictvím veřejnoprávní smlouvy.

Lhůta pro podání žádostí je 

Více naleznete na našich webových stránkách – 
RADNICE/ÚŘAD MĚSTSKÉ ČÁSTI/GRANTOVÝ PROGRAM.

od 1. listopadu 2021 do 1. prosince 2021 do 16:00 hod.



strana 7

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

POŘADOVÉ ČÍSLO 1.

Klub Běcho

Ve čtvrtek 22. září 2021 se konalo slavnostní otevření 
nízkoprahového klubu Běcho. Kde jinde než u nás                          
v Běchovicích, na adrese Mladých Běchovic 2. Děti rádi 
pomohly spolu s vedením městské části starostou MČ 
Ondřejem Martanem, místostarostou Petrem Vichem                    
a radním MČ Petrem Požárkem pásku přestřihnout.
Klub Běcho se oficiálně otevřel 1.9.2021 a jedná se                        
o nízkoprahový klub pro děti a mládež. Je místem, kam 
mohou děti a mladí lidé v určenou dobu přijít, trávit čas se 
svými vrstevníky a realizovat to, co je baví. Mají zde oporu                   
v pracovnících, se kterými mohou sdílet své radosti a starosti. 
Pořádají pro děti a dospívající volnočasové a vzdělávací 
aktivity, které je baví. Nabízí jim smysluplné a bezpečné 
trávení volného času. Poskytují jim prostor pro nalezení 
nových kamarádů.

Více na stránkách klubu: 

Šárka Hudečková,
ÚMČ

www.neposeda.org
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MŠ

Mobilní dopravní hřiště v MŠ Čtyřlístek

V úterý 14. září před naší mateřskou školkou vyrostlo znovu 
po roce dopravní hřiště. Hřiště bylo již tradičně vybaveno 
nejen dopravním značením, ale dokonce i elektrickými auty  
a čtyřkolkami, z čehož měly děti obrovskou radost. Pro děti 
byl připraven zhruba hodinový program, při kterém si osvojily 
základní pravidla silničního provozu, ať už v roli řidičů, 
chodců či jako dohlížející policisté, kteří rozdávali pokuty                
za přestupky ve formě razítka na ruku. Součástí tohoto 
programu byla i dopravní výchova, při níž instruktoři 
zábavnou formou s dětmi procvičovali situace, do kterých se 
mohou jako účastníci silničního provozu dostat. 
Moc děkujeme instruktorům z dopravnihriste.eu                           
za zprostředkování tohoto nevšedního zážitku.

Marie Vostatková,
učitelka MŠ
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Jablíčkový den 

Děti z naší mateřské školy zažily dopoledne plné her                      
a zábavy. Náš Jablíčkový den jsme si užili trochu netradičně. 
Do školky přijela Inka Rybářová a celé dopoledne jsme 
společně tančili, zpívali a skotačili. Báječné maminky dětem 
napekly jablečné dobroty. Paní kuchařky upekly výborný 
koláč s jablky. Děti ze třídy Berušek si samy připravily                     
a upekly jablečný perník. Celý týden děti malovaly, kreslily               
a lepily obrázky s motivy jablíček, kterými vyzdobily zahradu, 
ta pak byla ještě veselejší a barevnější. 
Všichni jsme si náš Jablíčkový den moc užili a už se těšíme 
na ten příští.

                                                      Dagmar Hlavová,
zástupkyně ředitelky MŠ

v MŠ Čtyřlístek

Zahájení školního roku v Mateřské škole Čtyřlístek

Otevření mateřské školy proběhlo ve slavnostní atmosféře.
 V úterý 31.8.2021 byla za přítomnosti pana starosty Ondřeje Martana a místostarosty Petra Vicha slavnostně přestřižena páska 
a zahájen provoz v nové přístavbě mateřské školy  ve třídě Tygříci.
Tuto třídu budou navštěvovat nejmenší 3 - 4leté děti. 
Hlavní budova mateřské školy byla pro děti otevřena v roce 2009 a od té doby stále vylepšujeme její interiér. Průchozím krčkem 
na ni navazuje nová moderní, přízemní budova. Třída je vybavená novým nábytkem, je prostorná s příjemnými interiérovými 
barvami, díky velkým oknům je zde po celý den dostatek slunce. Přilehlá venkovní terasa umožňuje zajistit ochranu dětí                   
před prudkým sluncem v letních měsících.
Na zahradě byly vysazeny stromy a byly vytvořeny záhony s okrasnými květinami. Naší snahou je vytvořit do budoucna přírodní 
zahradu s množstvím vegetace a hracích koutků pro děti, kde by děti mohly trávit co nejvíce času. K hrám  a tvoření děti využívají 
hrabaliště se senzorickým chodníkem a polytechnickou učebnu. Učí se pěstovat zeleninu a bylinky v truhlících, pozorují rostliny 
a živočichy.
Ve středu 1. 9. 2021 do mateřské školy nastoupily po prázdninách také děti z ostatních tříd – Rosničky, Kuřátka, Delfínci               
a Berušky. Účast byla hned první den téměř stoprocentní a děti přišly s nadšením a plné dojmů z prázdnin.  
První den ve školce byl slunečný a všichni si ho užili.
                                                                                                   

                                                                                                               Eva Mašitová, 
ředitelka MŠ
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Dotkni se vesmíru

Do začátku malá troška teorie. Hranice vesmíru je definována 
jako Karmánova mez. Přesná hodnota výšky této hranice závisí 
na mnoha faktorech (roční období, aktivita Slunce atd.)                   
a výpočet dává hodnotu zhruba kolem 100 km. Ve Spojených 
státech se používá pro hranici kosmického prostoru výška 50 mil 
(cca 80 km). Po jejím překročení vzniká nárok na označení 
astronaut. 
Naše škola se v loňském roce zapojila do velmi zajímavého 
projektu “Dotkni se vesmíru” s cílem vyslat vlastnoručně 
sestavenou sondu za pomoci meteorologického balonu               
do výšky přes 30 km. Ano, to samozřejmě není vesmír, ale je to 
více než létají civilní letadla, než létal nadzvukový Concorde, 
výše než vylézt nejvyšší hory všech trvale obydlených 
kontinentů. Je to jako tisíckrát vystoupat na jeřáb před naší 
školou...
Práce na projektu začaly již vloni na podzim sestavováním             
a důkladným ověřováním jednotlivých modulů sondy. Sondu 
tvoří pouzdro ve tvaru polystyrenové koule o průměru 16 
centimetrů, ve kterém jsou důvtipně na malém prostoru 
umístěny vysílač, GPS, modul měření, napájení, anténa                    
a fotoaparát. Vše bylo připraveno tak, že žáci mohli sondu 
sestavit a oživit víceméně samostatně. Stejně tak přijímač              
s anténou. Ten jsme mnohokrát prověřovali zaměřením jiných 
meteorologických sond.
Den D nastal 15. září 2021 v 7 hodin ráno v observatoři 
Hydrometeorologického ústavu na Libuši. K naší sondě byl 
připevněn heliový balon o průměru cca 1,5 metru a malý 
padáček. Poté vše znovu důkladně vyzkoušeno a balon i sonda 
vypuštěny. Balon k našemu překvapení stoupal velmi razantně, 
během pár minut byl z našeho dohledu. Se stanicí jsme byli             
ve stálém radiovém kontaktu, takže jsme věděli, že balon 
postupně během dvou hodin vystoupal až do nejvyšší výšky 
33.308 metrů kde praskl a začal na padáku padat zpátky                
na zem. V tu dobu jsme již jeli k místu předpokládaného přistání, 
jižně od Čáslavi. Dohledání sondy v oblasti o průměru cca               
3 kilometrů bylo to pravé dobrodružství. Les, kukuřičné pole                 
i vesnická zástavba se spoustou uzavřených dvorků dokonale 
prověřily naše odhodlání, ale nakonec se úspěch dostavil. 
Podařilo se nám zachytit signál zapadlé sondy a určit její 
přesnou polohu. Vyzvednutí na jednom z dvorků bylo sladkou 
tečkou za naším projektem. 
Děkuji všem členům výpravy – kapitánu Samuelu Stiburkovi, 
dále Štěpánu Němcovi, Tomáši Strejčkovi, Jirkovi Vajsetlovi, 
Kláře Čejkové a Kristýně Kamínkové z 8. třídy za jejich perfektní 
práci při přípravě i v terénu. Věřím, že v nich zůstane poznání, že 
fyzika a technika mohou být velmi zajímavé a dobrodružné 
obory. Dále děkuji panu učiteli Marku Nekolovi za velkou pomoc 
při oživení sondy i přijímací stanice a panu školníkovi Petru 
Blažkovi za zajištění a šoférování expedičního vozidla.
Zpátky ze Země všechny čtenáře Života Běchovic zdraví

Jaroslav Svátek
Ředitel ZŠ
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Vážení čtenáři,
děkujeme všem, kteří se zúčastnili zářijového Dne zdraví a loučení s prázdninami. Z přiložených 
fotografií je vidět, jak to bylo báječné odpoledne. Oslavili jste s námi dvacáté výročí vzniku Domu                   
s pečovatelskou službou a my si toho velmi vážíme. Držte nám palce, abychom mohli být klientům                
i nadále co největší oporou. 
Přejeme vám krásný podzim.                                         

Martina Rafačová
sociální pracovnice

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz
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SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Děkuji MÚ Běchovice, za blahopřání a dárek k mým narozeninám, který mi předal radní Michal Jiřík.  
Dana Kadlecová

Děkuji MČ Praha-Běchovice za milé přání a dárek k mým narozeninám, který mě velmi potěšil.
Jiří Procházka

Děkuji panu radnímu M. Jiříkovi a Městské části Praha- Běchovice za dárek a osobní blahopřání k mým 
narozeninám. 

Milan Ginzel

Děkujeme MČ Praha-Běchovice za přání a dárek k životnímu jubileu, který nám osobně předal radní pan Jiřík, jemuž 
děkujeme za milou návštěvu.

manželé Klinerovi
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Svátek sousedů

Dne 29.8.2021 proběhl v Běchovicích Svátek sousedů, který 
jsme jako v loňském roce spojili se Dnem Běchovic.                    
Pro letošní rok jsme si připravili soutěž o nejlepší domácí 
gulášek. I letos bylo co ochutnávat a každý guláš byl jiný. 
Vítěz byl však jeden, a to přesně řečeno vítězka, Katka 
Kuková. Ani tento rok nesměla chybět Běchovická pouť               
pro malé i velké, a hlavně hudební doprovod.
Program odstartovala naše běchovická stálice Michal 
Nesvadba. Následovalo vystoupení Kapitána Demo a jako 
vrchol večera vystoupila slovenská skupina No Name. Byl to 
opět nevšední zážitek, který však nemohl vzniknout bez 
mnoha lidí. Chtěl bych tímto poděkovat: SDH Praha – 
Běchovice pod vedením Tomáše Hrubého.  A zejména                 
pro letošní rok našim sponzorům. I přes nelehkou situaci                  
v tomto COVID roce nás v tom nenechali a podpořili nás 
významnou částkou. 

Petr Vich,
místostarosta
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Board
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PETR CHRT
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Slavnosti vína

Třetí ročník BĚCHOVICKÝCH SLAVNOSTÍ VÍNA skončil. 
Mám pocit a věřím, že i všichni přítomní, že se povedl stejně 
dobře jako ty předchozí. Počasí nám sice nebylo tak 
nakloněno jako v předchozích letech, ale nepršelo. Díky tomu 
jsme si mohli společně užít ročník, který měl obohacený 
program o nabídku folklorních výrobků a další drobná 
vylepšení, pro dobrou pohodu akce.
Jako malé ohlédnutí jsem hned ráno po akci požádal primáše 
CM Muzička Martina Sochora mladšího o rozhovor.  
Tady je:

Ahoj Martine,
je neděle ráno a teprve před pár hodinami skončil třetí ročník 
běchovických Slavností vína. Ty jsi zde již potřetí hrál                     
s Muzičkou – vaší cimbálovou muzikou. Už asi můžeš udělat 
srovnání. Jaký byl tento ročník podle tebe?
Letošní rok se vyvedl, programu bylo více než kdy jindy.                 
S Muzičkou si navíc zahráli i naši dva kamarádi, a tak nás 
hrálo dohromady devět, což už je pořádné číslo. Mezi námi,              
i krúžkaři z Hodonína panovala dobrá atmosféra, kterou se 
nám myslím podařilo přenést i na diváky. Z našeho hraní jsem 
měl radost. Hezky nám to dohromady znělo.

Ty jsi rodák z Běchovic, Martine. Jak se ti hraje na domácí 
půdě a jak to třeba vnímají ti, co tě znají tady od malička? 
Reagují na to nějak?
Na domácí půdě se mi hraje hezky. Cítím hrdost                             
i odpovědnost za hraní na Slavnostech vína tady                             
v Běchovicích. A tak se snažím samozřejmě předvést co 
nejlepší výkon, aby lidi přišli i následující roky a líbilo se jim to.
Jinak já jsem do Běchovic do školy chodil pouze dva první 
roky. Pak jsem již začal chodit jinam, takže svých vrstevníků 
tady už moc neznám. Tuto roli úspěšně přebírá můj taťka, což 
mu moc přeji.
Ty jsi zde hrál, jak jsme říkali, již třetím rokem s CM Muzička, 
které tady na akcích i primuješ. Představ nám ji.
My, jako Muzička, jsme vznikli zhruba před šestnácti lety,                  
v rámci folklorního souboru Rosénka. Ten založila Radka 
Baboráková, která se do Prahy přestěhovala z Uherského 
Hradiště. Šest z nás chodilo do Rosénky tančit a Radka 
dostala nápad, že by se mohla založit druhá, mladší muzika, 
když ta starší časem odroste. Byla tedy jedna velká muzika                
a pak my, malá muzika – Muzička. Zvažovali jsme změnu 
názvu, ale protože to bylo po pár letech už zažité jméno, 
rozhodli jsme se si ho ponechat. I když jsme věděli, že 
budeme nevyhnutelně stárnout a stárnout. (smích)
Muzikanti, kteří v Muzičce nyní hrají, jsou všichni původem               
z Rosénky? A jak je to s jejich příslušností k Moravě? Jsou to 
Moraváci, anebo mají, třeba jako ty, na Moravě kořeny?
Jak jsme hráli, tak se k nám časem přidali i další muzikanti, 
kteří v Rosénce nevyrostli. Ale jádro muziky stále tvoří ti 
původní tanečníci. Tak to bylo i letos tady v Běchovicích.                 
A zda jsou to Moraváci? Jak se to vezme. Životním stylem                
a přístupem stoprocentně. Jinak to ale máme namíchaně. 
Zhruba polovinu naší muziky tvoří rodina Ramdanů – David, 
Marcel, Ema a Adam – kteří jsou z Roztok u Prahy. Tercáš 
Ben Hájek je ze Střešovic. Na kontru hrála Tereza 
Axmannová ze Zlína a za našeho klarineťáka Martina 
Pavelku z Brna zaskočil Matěj Kratochvíl – mimochodem 
muzikant z té bývalé starší muziky.

Ty jsi nejen muzikant, ale, jak jsi zmínil, i tanečník. Přechozí 
dva roky jste hráli k poslechu. Letos jste doprovázeli k tanci i 
chasu z Hodonína. Je to jiné hraní, když se hraje tak zvaně 
tanečníkům pod nohy?
Určitě. Když stojím před muzikou a snažím se udávat tempo, 
tak zásadní rozdíl je ten, že když lidé tančí, nejde o to, jak 
rychlá je muzika na poslech, ale aby šla, jak se říká 
tanečníkům pod nohy.
Já, i když v tu chvíli stojím před muzikou a mám v ruce housle, 
představuji si, jaké tempo by bylo tanečníkům příjemné                   
a takové se snažím hrát. Aby nezamrzli na místě, ale ani se 
neuštvali.
Snad taková perlička. Vy jste se s tanečníky z Hodonína viděli 
poprvé až tady na akci. Nebáli jste se toho trochu?
Ne, to ne.  Když muzika doprovází soubor, tak se někdy 
stane, že je jen jedna zkouška těsně před vystoupením. Tak 
to bylo i tady s krúžkem z Hodonína. Nicméně díky dobré 
organizaci předem, jsme věděli, co jim budeme hrát                       
a s Muzičkou jsme to pocvičili na zkouškách. Neměl jsem 
tedy obavy, že by to nevyšlo. (úsměv)
Vy jste s Muzičkou projeli i USA a navštívili krajany. Dokonce 
třikrát. Jeli jste na pozvání, či to byla nějaká akce                          
do neznáma?
Vše se dalo do pohybu před naší první návštěvou. Tenkrát                 
s námi hrála Američanka, naše Moravská děvečka Bětka 
Shribman a ta byla moc nadšená z toho, že jsme ji vzali mezi 
sebe. Měla vystudovaný hudební management, ve kterém                 
i pracovala, a tak ji napadlo zorganizovat měsíční turné                 
po východních státech – částečně jako poděkování, ale 
hlavně aby mohli Američané poznat moravskou lidovou 
hudbu, a my zas americkou kulturu. Podobně jako Bětka 
poznala s námi tu českou. Turné bylo dost úspěšné, lidé z nás 
měli radost, my jsme si to samozřejmě užili, a tak přišla 
myšlenka zorganizovat další cestu. Za čtyři roky jsme jeli                
na západní pobřeží a dva roky nato na severozápad.
Kromě cest do USA jste také vydali dva CD nosiče. Co se                
na nich nachází a kde by je mohli ti, kterým se líbí vaše hraní, 
sehnat?
První nahrávka Muzička LIVE, je z živého koncertu                         
z Rudolfina z roku 2013 a druhá Zpověď je studiová nahrávka 
z Vinohradské modlitebny z roku 2019. Na obou cédéčcích si 
mohou posluchači užít energickou lidovou hudbu, i tklivější, 
pomalejší písně.
K dostání jsou na internetu na muzicka.eu, nebo na našich 
akcích. Vždy nosíme pár cédeček s sebou, právě pro tyto 
příležitosti.
Kdybys chtěl někoho pozvat do Běchovic na Slavnosti vína               
v roce 2022, co bys mu řekl?
Nalákal bych ho na příjemnou atmosféru běchovického 
dvora, která dává dobrý pocit izolace od okolního světa. Dále 
na skvělý burčák, protože ten se tu pije moc dobře a zatím se 
vždy vyprodal. Samozřejmě na víno, muziku a tanečníky, 
kteří vystupují v krásných krojích.
Myslím, že spousta lidí nemá možnost se na tradiční kroje 
takto zblízka podívat. Už to samo o sobě je zážitek, který 
doporučuji. A pro ty, co by chtěli fotku na památku: určitě se 
nebojte oslovit nějakého krásného šohaja či děvčicu a oni se 
s vámi rádi vyfotí. (úsměv)

Já ti děkuji, Martine, za rozhovor a už se moc těším na další 
ročník v roce 2022, že se tam zase všichni společně 
sejdeme.
Na viděnou příští rok!

Martin Konrád
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Pokračování ze str. 13

První výlet po covidu 
s běchovickými seniory

Dne 9.9.2021  jsme vyrazili na jediný letošní výlet běcho-
vických seniorů. Díky Covidu se bohužel nepodařilo 
uspořádat výletů více. Autobus pana Vajsajtla byl plný.                   
S sebou jsme si vzali i Staropražské trio pana Vojty. Počasí 
vyšlo parádně. No prostě skvělej mejdan na parníku                     
na Vltavě.

Petr Vich
místostarosta 
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Běchovický fotbalový podzim 
je v plném proudu!

 
Jsme uprostřed podzimní fáze fotbalových soutěží! Sršni 
všeho věku – školička, mladší přípravka, mladší žáci                       
i dorostenci – si užívají ostrých fotbalových zápasů. Počasí               
v září se letos vysloveně povedlo, i proto byla radost sledovat 
naše mladé borce v typických žlutočerných barvách                     
na zeleném trávníku. Ne vždy se vyhrálo, ale to zatím nevadí. 
Hlavně, že už jsou loňské špatné časy pryč a můžeme 
sportovat! A ty výsledky přijdou…  
Tady jsou některé zářijové:
 
MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
SK Újezd Praha 4: Běchovičtí sršni - 15:25
Běchovičtí sršni: Čechie Uhříněves - 16:10
 
STARŠÍ PŘÍPRAVKA
FA Praha: Běchovičtí sršni - 7:7
Běchovičtí sršni: Aritma -     8:8
Běchovičtí sršni: Meteor - 6:21
 
MLADŠÍ ŽÁCI
FK Újezd nad Lesa: Běchovičtí sršni - 6:2
Běchovičtí sršni: Hrdlořezy - 3:1
Běchovičtí sršni: Kyje - 5:1
 
STARŠÍ DOROST
Běchovičtí sršni: Řepy – 5:2
ČAFC: Běchovičtí sršni - 3:1
Běchovičtí sršni: Uhelné sklady – 11:0
 
Běchovičtí sršni vědí, že na světě není jenom fotbal. 
Pomáhali jsme i s organizací obou běhů, které dělají 
Běchovice Běchovicemi – 56.Mladých Běchovic i 125. 
ročníku závodu Běchovice-Praha. Velmi rádi také 
oznamujeme, že konečně máme klubovnu, která odpovídá 
21.století a vážnosti sršňů jako nejpočetnějšího spolku                    
v Běchovicích. Nové administrativní zázemí jsme získali                 
v budově nedaleko Pomníku běžců. Děkujeme radě                        
i zastupitelstvu městské části!!!
 A ještě jednu dobrou zprávu máme. Před začátkem sezóny 
se přihlásilo hned několik nových posil nejmladších kategorií. 
Máme z toho radost. Jen tak dál!!!
 
Samozřejmě i dál vítáme každého kluka a holku, kteří si chtějí 
zahrát za sršně. Rodiče najdou potřebné kontakty na našich 
stránkách  v sekci NÁBOR.

 
Alan Hejma

www.bechovictisrsni.cz
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Mladé Běchovice 
přilákaly téměř 600 závodníků

 
Na 56. ročníku Mladých Běchovic se sešlo 575 sportovců                 
z celého blízkého i dalekého okolí. Na stupních vítězů jsme 
zaznamenali nejen chlapce a děvčata ze ŠSK Újezd                   
nad Lesy a FZŠ Chodovická, kterých jezdí do Běchovic 
tradičně nejvíc, ale vítězem kategorie Běžecké naděje V se 
stal David Psota za AC Stavbár Nitra. Ale i místní měli 
zastoupení mezi nejlepšími. Pavel Blaha například zvítězil  
na 60 metrů, Laura Maierová byla čtvrtá, Lukáš Jahoda 
sedmý, stejného umístění dosáhnul Jakub Němec. Pochválit 
musím i Magdalénu Hrbáčkovou za 4. místo a všechny 
ostatní, kteří nezůstali sedět doma a zapojili se do boje                   
o medaile a pěkné ceny. Ty nám věnovaly firmy Pražská 
energetika, PEXI, IPEX, ACI, Kovové profily, Office – 
centrum, A-Z Centrum, Zkušebnictví, Magistrát hlavního 
města Prahy a městské části Běchovice, Praha 20 a Praha 
21. Zvláštní poděkování za výborně připravené hřiště patří 
panu Petru Požárkovi.
Za přípravu závodu a organizování musím poděkovat 
„stálicím“ našeho závodu, kterými jsou Alena Hubková, 
Pavlína Šmídmajerová, Petr Fehér, Jaroslav Svátek a mnohé 
z vedoucích kategorií. Velký dík patří skupině hasičů                    
pod vedení Libora Vlka, která technicky zajišťovala přípravu 
a likvidaci všeho potřebného a samozřejmě i všem ostatním, 
kteří přispěli svojí pomocí, byť „jenom“ tím, že třeba párovali 
špendlíky.
Jsem rád, že se nám daří pokračovat v tradici, kterou vytvořili 
naši předchůdci pod vedením pana Jana Renčína, který 
závod založil v roce 1966. V té době se na stupních vítězů 
objevovala často jména běchovických žáků, které 
připravoval Jan Kocourek a Jaroslav Kaše. Doufejme, že se 
podaří k atletice přilákat i současnou generaci.
Na závěr pro odlehčení. Při psaní výsledků mi padla do oka 
zajímavá kombinace na prvních dvou místech kategorie 
mladších žáků, kde Jelínek porazila Jelena.

Těším se na příští, již 57. ročník Mladých Běchovic.

Jan Jech
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Volejbalistky z SK JOKY opět v akci 
 
Novou sezonu oddíl zahájil v předposledním týdnu 
prázdnin volejbalovým kempem, který byl určen                      
pro přípravku, začínající hráčky i pro nově příchozí děti. 
Kemp proběhl na antukovém hřišti za krásného počasí,  
ve sportovním areálu „Kácovská“. Na něj navázalo 
pobytové soustředění děvčat hrajících soutěže. Konalo 
se na novém místě, objevili jsme krásnou lokalitu v srdci 
Jizerských hor - v malebném městečku Hejnice. 
Ubytováni jsme byli ve Ferdinandově, v údolí                        
pod Oldřichovským sedlem v pěkném penzionu Chalupa 
pod Ořešníkem.
Trénovat jsme chodili do areálu Hejnické základní školy, 
kde jsme mohli využít krásnou novou sportovní halu.
V neděli jsme děvčatům připravili kruhový trénink                      
a vycházku po okolí. Od pondělí jsme se již  dvakrát 
denně věnovali dopoledním a odpolední tréninkům.                  
Ve středu se konala večerní bojovka s hledáním indicií              
na sepsání básničky či povídky, kterou měla děvčata 
sama vymyslet a přednést. Trénování probíhalo                       
ve veselém duchu, holky se rozcvičovaly s hudbou                    
a dobrá nálada jim vydržela i v tvrdém tréninku. 
Doufáme, že se nám během soustředění povedlo utvořit 
dobrý tým, a tréninkové nasazení zúročíme v letošních 
soutěžích, které nám začaly již v září. 
Tréninky přípravky a nových zájemkyň probíhají ve středu              
od 16 -17 hodin a v pátek od 15-16 hodin v hale v 
Běchovicích (Richterova ul). Pro „závodní hráčky“ 
(kadetky/žákyně) jsou určeny tréninky ve středu od 19 
hodin a v pátek od 18 hodin v tělocvičně ZŠ Polesná             
v Újezdě nad Lesy. 
Do oddílu rádi přivítáme nové zájemkyně (od ročníku 
2011 a starší) s dobrým pohybovým základem,                      
na doplnění soutěžních družstev žákyň a kadetek.
Sportovní klub je finančně podporován v rámci 
grantového programu MČ Praha 21 a MČ Praha - 
Běchovice.

SK JOKY z.s. - oddíl volejbalu
Petr Plzenský

MT: + 420 720 953 240
Email: plzenskyp@seznam.cz
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Běchovický vodník

V sobotu 14.8.2021 proběhl na běchovickém rybníčku                  
1. ročník sranda vodního slalomu C2 o putovního panďuláka 
Běchovického vodníka. Účast byla hojná.  11 závodních týmů 
zápolilo s rafinovaně vymyšlenou slalomovou tratí. Nejlépe 
se s ní vypořádali takto: 1.místo – Pardon, 2. místo – 
Gangsterka, 3. místo – Berouškovi. Jelikož to byl první 
ročník, tak Pardon nastavili i rekord tratě v čase 03:10:71 
minut. Poděkování patří nejen všem odvážným účastníkům, 
kteří podlehli odvaze či legraci a nebáli se do toho jít, ale                
i pořadatelům, kteří se rekrutovali z party recesistů z Kobra 
baru. Děkujeme také sponzorům z MČ Praha Běchovice                 
a Běchovickým rybářům za zapůjčení rybníčku. V neposlední 
řadě patří díky Běchovickým hasičům za zčeření hladiny. 
Věřte, že již chystáme 2. ročník na příští rok.

S vodáckým ,,Ahoj“   
Kokoška
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Je nám dohromady 1212 let, ale cítíme se na míň. 
Je to cvičením? Možná, ale hlavně žádný stres, dobrá nálada, zkrátka pohoda.
Kdo by se chtěl přidat, naše náruč je otevřená. Kde a kam? Běchovice 2,
areál Korunka, nebo Běchovice 1, sokolovna. Za všechny Milena Holečková.
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Letecký den v Běchovicích
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Oddíl kolečkového bruslení po olympiádě
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Irský den v Kobra baru

Nový Alza box 
je už i v Běchovicích

Zahájení školního roku

Přestavba školy – terasa a propojovací krček



strana 23

INZERCE

ZDE BY  MOHL BÝT VÁŠ INZERÁT
Velikost 1/3 A4

Cena 1 440,- Kč (včetně DPH)
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